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برگزاری نشست فصلی مدیرعامل و اعضای هیأت مدیره بیمه سرمد با مدیران شعب سراسر کشور
نشست هم اندیشی فصلی بیمه سرمد با هدف بررسی عملکرد 9 ماهه شعب، پاسخ به سوالات و رفع مشکلات احتمالی در فرایندهای 
اجرایی، با حضور دکتر بهشتی  نژاد مدیرعامل، اعضای هیأت مدیره، معاونان و تنی چند از مدیران شرکت و حضور برخط مدیران 

شعب بیمه سرمد در سراسر کشور برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی بیمه سرمد، نشست هم اندیشی فصلی بیمه سرمد با هدف بررسی عملکرد 9 ماهه شعب، پاسخ به 
سوالات و رفع مشکلات احتمالی در فرایندهای اجرایی، با حضور دکتر بهشتی  نژاد مدیرعامل، اعضای هیأت مدیره، معاونان و 

تنی چند از مدیران شرکت و حضور برخط مدیران شعب بیمه سرمد در سراسر کشور برگزار شد.
در ابتدای جلسه، دکتر بهشتی نژاد مدیرعامل بیمه سرمد با تبریک ایام ولادت با سعادت حضرت فاطمه زهرا)س( و 
گرامیداشت مقام زن، برگزاری ماهیانه جلسات برخط با مدیران شعب به منظور افزایش سرعت رفع مشکلات احتمالی و پاسخ 
به سوالات مدیران شعب به دور از بروکراسی اداری و به صورت مستقیم توسط معاونان و مدیران را لازم دانست. وی همچنین 
بررسی راهکارهای ارائه شده توسط مدیران شعب به جهت مواجه مستقیم آنها با مسائل را از عوامل بسیار موثر در رفع موانع، افزایش 

سرعت ارائه خدمات و ایجاد چابکی در شرکت عنوان کرد.
دکتر بهشتی نژاد با تاکید بر لزوم افزایش تلاش کلیه شعب برای رسیدن به بودجه طلایی گفت: بودجه طلایی شرکت افق دور از دسترسی نیست و با 
قابلیت هایی که در شعب بیمه سرمد وجود دارد به راحتی امری قابل دسترس است، در نتیجه تمامی مدیران شعب باید تلاش بیشتری برای رسیدن به بودجه 

طلایی تا پایان سال به عنوان پشتوانه ای برای تحقق بودجه سال آینده که افزایشی خواهد بود، داشته باشند.
وی همچنین با اشاره به استراتژی شرکت مبنی بر توسعه کمی و کیفی شبکه فروش گفت: مدیران شعب باید به منظور سهولت دسترسی بیمه گزاران به 
خدمات بیمه سرمد، نسبت به جذب نمایندگان فعال در شهرستان هایی که فاقد نماینده هستند یا اینکه با توجه به وسعت جغرافیایی تعداد کمی نماینده 

مستقر دارند، اقدام نمایند.
در ادامه جلسه بزرگ زاده معاون بازاریابی و شبکه فروش شرکت به ارائه گزارش عملکرد شعب در 9 ماه ابتدایی سال و اعلام جزئیات فعالیت شعب پرداخت. 
مطابق گزارش، در 9 ماهه نخست سال بودجه عادی در 15 شعبه بالای 100 درصد محقق شده و 8 شعبه موفق به رسیدن به بودجه طلایی خود شده اند که ابراز 
امیدواری شد با توجه به محصولات و طرح های ارائه شده توسط معاونین فنی شرکت، باقی شعب نیز تا پایان سال به سقف بودجه طلایی خود دست پیدا کنند.
در پایان جلسه، مدیران شعب بیمه سرمد در سراسر کشور به صورت برخط، سوالات و مسائل خود را مطرح نموده و پاسخ های لازم از طریق معاونان و 

مدیران ارائه گردید.

نشست رؤسای ادارات ستادی با مدیرعامل بیمه سینا
مدیرعامل بیمه سینا در نشست تعاملی با روسای ادارات ستادی این شرکت 

حضور یافت.
به گزارش روابط عمومی بیمه سینا؛ علی صلاحی نژاد در نشست 
مشترک با رؤسای ادارات ستادی با اشاره به تغییر ریل حرکت شرکت 
در مسیر بهبود و توسعه اظهار داشت: قطعاً این موفقیت اتفاقی 
نیست و با تلاش جمعی و همگرایی همه سطوح سازمانی حاصل 
شده است. وی در ادامه به 10 هزار میلیاردی شدن پرتفوی بیمه 
سینا ظرف 9 ماهه امسال با ترکیب پرتفوی مناسبتر نسبت به قبل، 
اشاره و بیان داشت: در این مدت تلاش کردیم که ضمن اصلاح پرتفوی، 
سامانه های جدیدی مثل "سیناپس" و "با سینا" را در حوزه دیجیتال توسعه 
دهیم. مدیرعامل بیمه سینا با اشاره به اصلاح مسیر مدیریت نقدینگی شرکت گفت: خوشبختانه با 
اصلاح فرایندها و پیگیری ستاد و شعب توانستیم بخش زیادی از مطالبات معوق را وصول کنیم وی با 
تاکید بر نقش مهم رؤسا در توزیع کار و تقسیم وظایف بین کارکنان هر واحد افزود: اصلاح فرایندها، 
کاهش بروکراسی اداری، تقویت هماهنگی بین واحدها از جمله مسائلی است که باید مد نظر قرار 
بگیرد. صلاحی نژاد، برنامه های عملیاتی را مهم و نقشه راه حرکت شرکت عنوان کرد و ادامه داد: همه 
اقداماتی که انجام می شود باید طبق برنامه و در جهت تحقق اهداف کلان باشد. وی با تاکید بر لزوم 
تعهد و پاسخگویی کامل به خواست و نیاز مشتری گفت: درک صحیح از نیازهای مشتریان و رفع 
ابهامات و سوالات آنها باید در دستور کار همه واحدها قرار داشته باشد تا بتوانیم تجربه مشتریان را 
بهبود بخشیم. مدیرعامل بیمه سینا با بیان اینکه صداقت و شفافیت باید سرلوحه کار همه ما باشد، 

ابراز امیدواری کرد؛ با پشتکار و تلاش بیشتر، پایان سال خوبی را پیش رو داشته باشیم.
بر اساس این گزارش در ابتدای این جلسه، گزارش عملکرد 9 ماهه بیمه سینا توسط مدیریت برنامه 

ریزی ارائه و در مورد آن تبادل نظر شد.

اخباراخبار

امضای تفاهم نامه همکاری میان 
ایمیدرو و شرکت مخابرات ایران

تفاهم نامه ارائه خدمات ارتباطی امن و پایدار 
میان ایمیدرو و شرکت مخابرات ایران در محل 
ایران  المللی  بین  نمایشگاه  پنجمین  و  بیست 

تلکام 1۴0۳ امضا شد.
محمد  ایمیدرو،  عمومی  روابط  گزارش  به 
آقاجانلو، رئیس هیات عامل ایمیدرو و مهدی 
با  جعفرپور، مدیرعامل شرکت مخابرات ایران 
هدف همکاری متقابل در راستای تامین نیازهای 
هوشمندسازی  زیرساخت  ایجاد  و  ارتباطی 
نامه  تفاهم  ایران،  معدنی  صنایع  و  معادن 

همکاری امضا کردند.
براساس این تفاهم نامه، ارائه خدمات ارتباطی 
در بستر فیبر شامل نورونتا، نامبرینگ ۴ و 5 
ابری و غیره،  پایش تصویری، خدمات  رقمی، 
به ایمیدرو و شرکت های تابعه صورت خواهد 

گرفت.
مدت اعتبار این تفاهم نامه، ۲ سال پیش بینی 

شده و قابل تمدید است.

آیین معارفه سرپرست مدیریت شعبه 
ماکو بیمه سرمد برگزار شد

سرپرست  به عنوان  سیدولیلو  میرهادی 
مدیریت شعبه ماکو معرفی شد.

با  سرمد،  بیمه  عمومی  روابط  گزارش  به 
حضور فرشباف سرپرست مدیریت امور شعب 
به عنوان  سیدولیلو  میرهادی  نمایندگان،  و 

سرپرست مدیریت شعبه ماکو معرفی شد.
فرشباف در این مراسم ضمن بررسی عملکرد 
کارکنان و شبکه فروش تحت نظارت شعبه ماکو 
و تاکید بر لزوم ایجاد تعامل سازنده بین شعب 
بیمه سرمد با مدیر امور شعب بانک صادرات 
در استان ، عضویت و هماهنگی مدیران شعب 
بانک  بازاریابی  کمیتۀ  در  سرمد  بیمه  استانی 
صادرات استان را موجب بهبود کیفیت و افزایش 
بانکی  بیمه گزاران  برای  خدمات  ارائه  سرعت 

عنوان کرد.
سرپرست مدیریت امور شعب و نمایندگان 
بیمه سرمد در ادامه با اشاره به اهمیت مسئله 
خرده فروشی در صنعت بیمه، افزایش تعداد 
نماینده فعال در حوزه تحت مدیریت شعبه را از 

عوامل موثر در رشد فروش دانست.

مدیرعامل بیمه ما:
بیمه زندگی می تواند ابزار اعمال 

سیاست های پولی در اقتصاد کشور 
باشد

برتر  نمایندگان  از  تقدیر  همایش سراسری 
نمایندگان  صنفی  انجمن  کانون  منتخبین  و 
شرکت بیمه "ما" با حضور مدیرعامل، اعضای 
هیات مدیره، قائم مقام مدیرعامل، معاونین و 
تعدادی از مدیران شرکت در استان مازندران 

برگزار شد.
"ما"،  بیمه  عمومی شرکت  روابط  گزارش  به 
بیمه  مدیرعامل  و  مدیره  هیات  رییس  نایب 
"ما"در این همایش با بیان این که شبکه فروش، 
پیشانی صنعت بیمه است، گفت: امروز صنعت 
بیمه با داشتن شبکه فروش گسترده و موثر در 
سراسر کشور می تواند به اجرای سیاست های 

پولی در اقتصاد کشور کمک کند.
ابراهیم کاردگر افزود: از این طریق است که 
می توان اقتصاد کشور را مردمی و منافع آن 
را به سوی مردم هدایت کرد تا حلاوت رشد و 

توسعه اقتصادی کام همه را شیرین کند.
وی با تاکید بر این که صنعت بیمه به عنوان 
یک نهاد مالی مهم می تواند در بخش های 
داد:  ادامه  باشد،  تاثیرگذار  بسیار  اقتصادی، 
بیمه توانایی حل بخشی از مشکلات کشور را 
دارد، به شرط آن که همه اعضای این خانواده 

با هم یکدل و همسو باشند.
داد:  ادامه  "ما"  بیمه  شرکت  مدیرعامل 
به  توجه  با  که  است  رسیده  آن  وقت  اکنون 
در  کشور  اقتصادی  ارشد  مسئولان  تاکید 
به  بیمه های زندگی متصل  خصوص توسعه 
ابزار  عنوان  به  را  زندگی  های  بیمه  دارایی، 
اعمال سیاست های پولی در اقتصاد کشور به 
جامعه و سیاستگذاران اقتصادی معرفی کنیم.
و  پرسش  جلسه  ادامه،  در  است  گفتنی 
پاسخ نمایندگان با مدیرعامل و معاونین بیمه 
"ما" در مورد مسائل و دغدغه های نمایندگان 
در  را  خود  سوالات  نمایندگان  و  شد  برگزار 
و  بازاریابی  فروش،  فنی،  مسائل  خصوص 

تبلیغات مطرح کردند.
برتر  نمایندگان  از  مراسمی  طی  پایان  در 
ها  نامه  بیمه  کلیه  فروش  در  که   1۴0۲ سال 
و شاخص های بیمه گری و مالی برتر بودند، 

تقدیر به عمل آمد.

بازدید اعضای كمیسیون اقتصادی 
مجلس از سه واحد تولیدی 

صادراتی و سومین شهرك صنعتی 
منطقه آزاد انزلی

و  رییس  حسینی«،  الدین  شمس  »سید 
همچنین اعضای کمیسیون اقتصادی مجلس، 
»سعید رحمت زاده« رییس فراکسیون مناطق 
آزاد، با همراهی »رضا مسرور« دبیر شورای عالی 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با سفر به استان 
گیلان از واحدهای تولیدی فعال در حوزه صنایع 
آزاد  منطقه  ساختمانی  و  پوشاک  الکترونیک، 

انزلی بازدید کردند.
الملل  اموربین  و  عمومی  روابط  گزارش  به 
انزلی، »مصطفی طاعتی مقدم«،  آزاد  منطقه 
رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه 
آخرین  از  بازدیدها گزارشی  این  انزلی، در  آزاد 
صادراتی،  عملکرد  اشتغال،  ایجاد  وضعیت 
مشکلات و موانع تولید، مزیت های منطقه، و 
موضوعات مربوط به سرمایه گذاری های داخلی و 

خارجی را به نمایندگان خانه ملت ارایه دادند. 
در بخش دیگری از این سفر دبیر شورای عالی 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی و اعضای کمیسیون 
از سومین شهرک صنعتی  مجلس،  اقتصادی 
منطقه آزاد انزلی بازدید و از نزدیک در جریان 

میزان پیشرفت و  روند اجرایی آن قرار گرفتند. 
گفتنی است منطقه آزاد انزلی روزهای پنجم 
و ششم دی ماه 1۴0۳ میزبان اعضای کمیسیون 
برگزاری  جهت  دوازدهم  مجلس  اقتصادی 
های  توانمندی  از  بازدید  و  عمومی  نشست 
منظور  به  کشور  شمال  آزاد  منطقه  نخستین 
توسعه مناسبات بین المللی جمهوری اسلامی 

ایران است.

حمایت از کسب و کار بانوان برنامه 
اولویت دار منطقه آزاد ماکو است

گفت:  ماکو  آزاد  منطقه  سازمان  مدیرعامل 
حمایت از کسب و کار بانوان و توانمندسازی 
انان، برنامه اولویت دار سازمان منطقه آزاد ماکو 

است
مراسم  در  یکشنبه  شامگاه  گروسی  حسین 
گرامیداشت روز زن و مقام مادر که با حضور 
گسترده مردم در مرکز نمایشگاه بین المللی ماکو 
برگزار شد افزود: ارتقای توانمندی های اقتصادی 

بانوان باعث تقویت اقتصاد منطقه می شود.
وی افزود:  خوشبختانه نظام  مقدس جمهوری 
عرصه  همه  در  بانوان  شرایط حضور  اسلامی  
ها را فراهم کرده و امروز دولت بخش بزرگی از 
مرکزهای آموزشی، پژوهشی و علمی را در اختیار 

بانوان قرار داده است.
یک  عنوان  به  بانوان  اینکه  بیان  با  گروسی 
ظرفیت واقعی و تاثیرگذار در جامعه مورد توجه 
تلاش  تمام  داد:  ادامه  هستند  مسئولین  ما 
سازمان منطقه آزاد ماکو این است که این مهم 

را از جنبه شعار خارج و به جنبه عملی برساند.
وی با بیان اینکه نقش زنان در عرصه های 
مختلف به ویژه در زمینه اقتصاد مقاومتی، تولید 
و اشتغال نقش مهمی است افزود: ذهن بانوان 
در تمامی مسائل اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی 
دارای خلاقیت است و با توانمندسازی خانواده 
و  کوچک  مشاغل  توسعه  در جهت  توان  می 

متوسط گام های موثری برداشت.
برنامه های  اجرای  با  آئین که همراه  این  در 
متنوع از جمله موسیقی های محلی و ملی بود 

از بانوان کارآفرین منطقه تجلیل شد.

آهنگ  تندتر شدن  که  دارد  آن  از  نشان  بررسی ها 
تغییر نرخ ارز سبب شده تقاضا برای تبدیل ریال اوج 
بگیرد. برخی داغ شدن تنور برخی دیگر از بازارها را نیز 
تغییر روش  ارز مرتبط می دانند.  قیمتی  تغییرات  به 
تعیین نرخ ارز از نیمایی به توافقی  سبب شده است 

نرخ ارز دستخوش تغییرات جدی شود. 
به گزارش خبرآنلاین، هر چند کارشناسان متعددی 
در خصوص تبعات افزایش قیمت ارز هشدار داده اند 
اما در روزهای گذشته همواره همگام با بالا رفتن نرخ 
توافقی اعلامی کشف شده در بازار مبادله، نرخ ارز در 
بازار آزاد نیز تغییر کرده و هدف اصلی یعنی نزدیکی 
نرخ ارز نیما و نرخ ارز در بازار آزاد محقق نشده است. 
همتی، وزیر امور اقتصادی و دارایی نیز در این میان 
با اظهارات خود آتش افزایش قیمت ارز را تندتر کرده 
است.  این گزارش نگاهی دارد به میزان سوددهی بازارها 

در اولین هفته دی ماه .
بورس درخشید

مدتهاست سرمایه گذارانش  که  بهادار  اوراق  بورس 
را آزار داده به تغییرات نرخ ارز و حذف ارز نیمایی و 
رونمایی از ارز توافقی واکنش مثبت نشان داده است  
بالاخره بعد از مدت ها لباسی با رنگ سبز پررنگ بر 
تن کرده است. در هفته اول دی ماه 1۴0۳ شاخص 
کل بورس با رشد ۶.۲8 درصدی به ۲ میلیون 8۴8 هزار 

واحد رسید.
بورس در این هفته شاهد رشد بود. شاخص کل 
بازار سهام که در پایان هفته قبل به ۲ میلیون و 
۶81 هزار واحد رسیده بود، در انتهای این هفته به 
۲ میلیون و 8۴8 هزار واحد افزایش یافت. به این 
 ۶.۲8 رشد  جاری  هفته  در  کل  شاخص  ترتیب، 
شاخص  دیگر،  سوی  از  کرد.  تجربه  را  درصدی 
هم وزن در هفته اول دی ماه 1۴0۳ با رشد روبرو بود. 
شاخص هم وزن که در پایان هفته قبل به حدود 
با رشد  این هفته  بود، در  8۲۷ هزار واحد رسیده 
۲.۶8 درصدی همراه شد و به 8۴9 هزار واحد رسید. 
مقایسه بازدهی شاخص کل و شاخص هم وزن در 
هفته اول دی ماه 1۴0۳ گویای این است که قیمت 
سهام شرکت های کوچک بورسی در این هفته کمتر 
از قیمت سهام شرکت های بزرگ و شاخص ساز رشد 

داشته است.

دلار رکورد زد
نرخ دلار این روزها دستخوش افزایش قابل توجهی 
است. در حالی نرخ دلار به کانال هشتاد هزار تومان در 
بازار آزاد نزدیک می شود که سیاستگذار هدف از تغییر 
روش کشف قیمت را نزدیک نرخ در بازار نیما و بازار آزاد 
اعلام کرده بود. داستان اما به اینجا ختم نشد و قیمت 
افزایشی روزانه را تجربه کرد. در حالی که بسیاری از 
ماندگاری  به  نسبت  مهرماه  اوایل  در  معامله گران 
دلار در کانال پنجاه هزار تومان تردید داشته اند، حالا 
ماندگاری دلار در کانال هفتاد هزار تومان محل تردید 
است. معامله گران می گویند احتمال افزایش نرخ ارز 
بالاست چرا که هر چند سیاستگذار دست به عرضه زده 
و تلاش دارد بازار را تحت کنترل بگیرد اما اظهارات ضد 
و نقیض سبب شده تقاضای ارز فروکش نکند. در عین 
حال فرارسیدن موعد تسویه های بین المللی در ژانویه 

نیز تقاضا برای ارز را بالا برده است. باید دید سیاستگذار 
دست بازارساز را برای غلبه بر روند رشد روزان ی قیمت 

باز می گذارد یا خیر؟
 قیمت دلار در هفته ای که گذشت افزایشی چهار 
اعلام  اساس  بر  کرد.  تجربه  آزاد  بازار  در  را  درصدی 
شبکه اطلاع رسانی طلا، سکه و ارز هر دلار در تاریخ 
شنبه 1 دی 1۴0۳  با رقم ۷۶۲,۴00 ریال داد و ستد شده 
بود که مقایسه قیمت روز جاری یعنی پنجشنبه ششم 
دی ماه، بیانگر افزایش ۴.01 درصدی یا ۳0,۶00 ریال 

دلار نسبت به هفته گذشته است.
طلا رکورد زد

تحت تاثیر رشد بهای ارز قیمت طلا نیز رکورد تاریخی 
خود را در این هفته شکست به طوری که یک گرم 
طلای 18 عیار با قیمتی در کانال پنج میلیون تومان 

معامله گردید.

در اولین روز هفته هر طلای 18 عیار با قیمت چهار 
میلیون و 891 هزار تومان معامله گردید اما این قیمت 
در روز پنجشنبه هفتم دی ماه به پنج میلیون و 1۲9 
هزار تومان رسید. میزان رشد قیمت برابر با ۴.85 درصد 

گزارش شد.
سکه هم رکورد شکست

قیمت هر قطعه سکه نیز در اولین هفت ی دی ماه 
رکورد شکست. بر اساس این گزارش قیمت سکه در 
اولین روز هفته یعنی شنبه اوی دی ماه برابر با 5۳ 
میلیون و ۶50هزار تومان بود اما در آخرین روز هفته 
هر قطعه سکه تمام بهار طرح امامی به نرخ 5۶ میلیون 

و ۲۳0 هزار تومان به فروش رفت.
درصدی   ۴.8 محدوده  در  رشدی  نیز  سکه  قیمت 
را تجربه کرده که رشد بالایی در یک هفته محسوب 

می شود.

یک کارشناس حوزه خودرو درباره مصوبه افزایش قیمت خودرو های 
داخلی گفت: هرچه قیمت خودرو را افزایش دهیم، خودروساز به دلیل 
اینکه مدیران دولتی دارد و دولتی اداره می شود باز هم تشنه افزایش 
قیمت هستند. یعنی امروز ۳0 درصد افزایش دادند فردا از هر حربه ای 
استفاده می کنند تا دوباره قیمت ها را بالا ببرند؛ به این دلیل که هزینه 

سربار زیادی دارند و در مجموع شرکت های زیان دهی هستند.
به گزارش اقتصاد۲۴، بازار خودرو در پاییز امسال مانند بازار های ارز، 
طلا و سکه دوران پر التهابی را پشت سر گذاشت. افزایش ۳0 درصدی 
قیمت خودرو های کارخانه ای از یک سو و از سوی دیگر پیروزی ترامپ 
و تحولات منطقه به صورت غیرمستقیم این بازار را تحت تاثیر قرار داد.
ناآرامی های  تاثیر  درباره  خودرو  حوزه  کارشناس  جعفری،  عماد 
اخیر منطقه بر قیمت خودرو در بازار آزاد به اقتصاد ۲۴ گفت: »چند 
وقتی است که خبر های مبنی بر افزایش قیمت نرخ ارز، طلا، سکه و 
جنگ هیچ تاثیری روی بازار خودرو نمی گذارد؛ دلیلش این است که 
سرمایه گذارانی که در این بخش بودند و ما به آنها دلال می گوییم، 
سرمایه های خود را خارج کردند. این مهم و همچنین واردات خودرو 
دست به دست هم داده است که مردم هم خریدار نیستند و فقط 
مصرف کننده واقعی است که ماشین می خرد. از این رو قیمت خودروها 
رو به کاهش است یعنی افزایش که نداشته هیچ، کاهش هم داشته 
است. به عنوان مثال میتسوبیشی اوتلندری که بیست روز پیش دلالان 
9 میلیارد تومان قیمت گذاشته بودند الان قیمتش به ۴ میلیارد و ۶00 
میلیون تومان رسیده است ولی همچنان هم خرید و فروش نمی شود.«
بازار خودرو های وارداتی عنوان کرد: »خودروهایی  با اشاره به  وی 
که وارداتی هستند و معمولا قیمت گذاری بالایی دارند نیز در همین 

وضعیت به سر می برند. در مجموع قیمت ها رو به کاهش است و 
دلیلش این است که مردم خیالشان راحت است که در گمرکات ماشین 
بسیاری مانده و شرکت های واردکننده زیادی هستند که یک برند یا 
خوردو به خصوص را وارد می کنند. همه این عوامل دست به دست 
هم داده است که بازار خودرو از التهاب بیرون بیاید و دیگر هیچ عامل 

بیرونی نتواند بر افزایش قیمت تاثیر گذارد.«
جعفری در پاسخ به اینکه با توجه افزایش ۳0 درصدی قیمت خودرو، 
آیا ممکن است این بازار هم مانند بازار مسکن به سمت رکود برود؟ بیان 
کرد: »قیمت خودرو های داخلی میانگین ۳0 درصد افزایش پیدا کرده 
است. اگر به خاطر داشته باشید در همان بازه زمانی دلالان بصورت 
مقطعی قیمت محصولات ایران خودرو را افزایش دادند ولی مشاهده 

کردند که استقبالی نمی شود. از این رو دوباره بازار به سمت و سوی 
سابق خود بازگشت.« این کارشناس صنعت خودرو ادامه داد: »دلیل 
اینکه خودرو های داخلی همچنان حباب دارند این است که میزان عرضه 
چندان زیاد نیست. حتی خودروسازانی که مونتاژ کار ماشین های چینی 
بودند نیز به دلیل عدم تحویل خودرو هایی که چند ماه پیش ثبت نام 
کرده بود کمی حباب دارند ولی بطور کلی حبابش آنقدر چشم گیر و 

قابل توجه نیست.«
وی در پاسخ به اینکه مصوبه اخیر افزایش قیمت خودرو، تا چه میزان 
با واقعیت این بازار و اقتصاد کشور همخوانی دارد؟ گفت: »شخصا 
نظرم این است که هرچه قیمت خودرو را افزایش دهیم، خودروساز 
به دلیل اینکه مدیران دولتی دارد و دولتی اداره می شود باز هم تشنه 
افزایش قیمت است، یعنی امروز ۳0 درصد افزایش دادند فردا از هر 
حربه ای استفاده می کنند تا دوباره قیمت ها را بالا ببرند؛ به این دلیل که 
هزینه سربار زیادی دارند و در مجموع شرکت های زیان دهی هستند. 
اینکه ما ما تاکید داریم که خودروسازان ایران خودرو و سایپا را به بخش 
خصوصی واگذار کنند این است که از جیب مردم برای خودروسازی 
که چهل و اندی سال است دارد ضرر می دهد، هزینه نکنیم و اجازه 
دهیم که مردم نفس راحتی بکشند و ماشین با کیفیت استفاده کنند.«
این فعال حوزه خودرو در پایان تاکید کرد: »باید تعرفه واردات خودرو 
را کاهش دهند و از آن طرف شرکت های ایران  خودرو و سایپا را به 
بخش خصوصی واگذار کنند. در این صورت است که هم رقابت اتفاق 
می افتد و هم خودروساز برای اینکه متضرر و زیان ده نباشد مجبور است 
دست به رقابت بزند. در چنین شرایطی تازه می توان گفت که مردم 
می توانند حتی از خودروی داخلی با کیفیت هم رضایت داشته باشند.«

» ابتکار« روند  بازارها در هفته گذشته را بررسی می کند

از درخشش بورس تا رکورد زنی ارز و طلا
گروه اقتصاد، تغییرات مداوم قیمت ارز در بازار این روزها این علامت را به افراد می دهد که نگهداری پول یعنی از دست رفتن قدرت خرید.

و به کاهش استبرای خروج از بحران، ایران خودرو و سایپا باید خصوصی شوند و در رکود و قیمت ها ر بازار خودر

همواره همگام 
با بالا رفتن نرخ 
توافقی اعلامی 
کشف شده در 

بازار مبادله، نرخ 
ارز در بازار آزاد 
نیز تغییر کرده 
و هدف اصلی 
یعنی نزدیکی 
نرخ ارز نیما و 

نرخ ارز در بازار 
آزاد محقق 
نشده است

تحلیل رییس پیشین بانک مرکزی درباره قیمت گذاری شبانه دلار
اثر معاملات شبانه بر روی نرخ دلار در بازار رسمی

رییس کل اسبق بانک مرکزی گفت: معامله گرانی در بازار غیر رسمی حضور دارند که در بازار رسمی فعالیت 
نمی کنند و نمی خواهند رد پایی در معاملات داشته باشند؛ بنابراین همواره در بازار های غیر رسمی حضور دارند و 

در بازار رسمی حضور ندارند
به گزارش ایلنا، ولی الله سیف، رییس اسبق بانک مرکزی درباره چرایی قیمت گذاری شبانه نرخ ارز، اینکه آیا در 
ساعاتی از شب معاملات دلاری انجام می شود که نرخ کشف و تعیین می شود اظهار داشت: اصولاً بازار های غیر 
رسمی به موازات بازار های رسمی در حاشیه عمل می کنند، معامله گرانی در بازار غیر رسمی حضور دارند که در 
بازار رسمی فعالیت نمی کنند و نمی خواهند رد پایی در معاملات داشته باشند؛ بنابراین همواره در بازار های غیر 
رسمی حضور دارند و در بازار رسمی حضور ندارند. اثر این معاملات روز بعد بر روی نرخ در بازار رسمی نشان داده 
می شود. وی افزود: در ساعاتی از شب هر چند که در بازار رسمی معامله ای انجام نمی شود که برروی نرخ دلار اثر 

بگذارد، اما بازار غیر رسمی کار می کند و برای لحظه آغاز به کار بازار رسمی فردا نرخ می دهد.
سیف همچنین درباره اثرگذاری ارز های امارات، سلیمانیه و هرات بر روی بازار ارز ایران گفت: عموما بازار تبدیل 
ارز ایران این سه منطقه امارات، سلیمانیه و هرات هستند و تبدیل ریال به سایر ارز ها در این سه بازار انجام 
می شود. طبیعی است کالا های مرزی و کوله بری و همچنین قاچاقی که از افغانستان وارد کشور می شود نیاز به 

تسویه ارزی دارد. یا زائران ایرانی که عازم عتبات عالیات می شوند و با چک پول های ایرانی خرید می کنند نیاز به 
تبدیل دارند.

رییس کل اسبق بانک مرکزی افزود: بنابراین در چنین شرایطی بازار سلیمانیه و هرات فعالتر می شوند. در دوره 
مسئولیت در بانک مرکزی در مذاکراتی که با رییس بانک مرکزی عراق داشتم، از سوی طرف عراقی توضیح می داد 
تسویه چک پول های ایرانی که از طریق یک شبکه صرافی به سمت سلیمانیه عراق هدایت می شود که کار اصلی 
آنها تبدیل ریال های ایران به دلار است. از آنجایی که این بازار علامت نرخ به بازار ایران می داد در صدد بودیم به 

نحوی در مورد ساماندهی چک پول های ایرانی چاره کنیم و عملیات تبدیل آن به دلار را منضبط کنیم.
سیف تاکید کرد: باید توجه داشت که نرخ ارز در ایران تحت تاثیر واقعیت های اقتصاد کشور است. نرخ ارز تحت 

تأثیر تورم قرار می گیرد و به آن عکس العمل نشان می دهد.
وی همچنین درباره اثرگذاری قابل توجه درهم امارات بر روی بازار ایران تاکید کرد: به دلیل اینکه حجم واردات 
ما از امارات زیاد است طبیعتاً نرخ امارات تعیین کننده خواهد بود. هر تبدیل ارزی نتیجه مبادلات تجاری است 
که تسویه می شود. از آنجایی که حجم واردات و مراودات تجاری با امارات بالا است بنابراین درهم بیشترین اثر را 

در بازار ارز ایران خواهد داشت.


